
1. Obecná pravidla 

1.1 Akce Teraformace a stavba 

Jak přesŶě fuŶguje akĐe TeraforŵaĐe a stavďa usedlostí? 

Terforŵovat a stavět sŵíte pouze Ŷa políĐh příŵo Ŷeďo Ŷepříŵo sousedíĐíĐh s Ŷějakou vaší stavďou a 
ďěžŶě pouze jedŶo pole. Buď pole teraforŵujete, Ŷeďo Ŷa Ŷěj stavíte usedlost, Ŷeďo oďojí. Neŵusíte 
teraforŵovat Ŷa váš doŵáĐí teréŶ, ale stavět sŵíte jeŶ Ŷa Ŷěj. 

JedŶo pole ŵůžete ďěheŵ jedŶé akĐe teraforŵovat ŵaǆiŵálŶě třikrát? 

Ne. Pokud teraforŵujete, ŵůžete se po teraforŵovaĐíŵ kruhu pohǇďovat v liďovolŶéŵ sŵěru, Ŷe ŶutŶě 
tak, aďǇste k Đílovéŵu teréŶu došli Ŷějkratší Đestou. Nesŵíte ŵěŶit sŵěr, čili ŵaǆiŵálŶí počet 
teraforŵaĐí ďěheŵ jedŶé akĐe je šest. Musíte však ukoŶčit teraforŵaĐi, jakŵile Ŷarazíte Ŷa váš doŵáĐí 
terén. 

Můžu teraforŵovat svůj doŵáĐí teréŶ? 

AŶo, ale pouze pokud je teréŶ doŵáĐí Ŷa začátku vašeho tahu. V toŵ případě sŵíte teraforŵovat 
ŵaǆiŵálŶě šestkrát. 

Jaký je rozdíl ŵezi zahráŶíŵ akĐe vǇžadujíĐí eŶergii, která poskǇtuje lopatǇ zdarŵa, a hraŶíŵ akĐe 
Teraformace a stavďa příŵo? 

AkĐe vǇžadujíĐí eŶergii, ďoŶusové svitkǇ, případŶě speĐiálŶí sĐhopŶosti ras, které poskǇtují lopatǇ 
zdarŵa, váŵ okaŵžitě uŵožňují zahrát akĐi TeraforŵaĐe a stavďa. Pokud tǇto lopatǇ použijete Ŷa 
teraforŵaĐi Ŷejďližší Đestou po teraforŵovaĐíŵ kruhu sŵěreŵ k vašeŵu doŵáĐíŵu teréŶu, sŵíte ŶavíĐ 
přidat dělŶíkǇ ;dle vašeho aktuálŶího kurzu ŵezi dělŶíkǇ a lopataŵiͿ k teraforŵováŶí dále po kruhu. 
Pokud použijete tǇto lopatǇ zdarŵa k teraforŵováŶí teréŶu Ŷa váš doŵáĐí teréŶ ďez použití dalšíĐh 
dělŶíků, ŵůžete použít lopatǇ zdarŵa, které váŵ ještě zďǇlǇ, Ŷa další pole ;i opakovaŶě; toto je ŵožŶé 
jeŶ u Půlčíků při stavďě jejiĐh pevŶostiͿ. Můžete postavit usedlost Ŷa jedŶoŵ z těĐhto polí. 

Pokud používáŵ víĐe lopat, sŵíŵ teraforŵovat pole, postavit Ŷa Ŷěŵ usedlost a ŶásledŶě 
teraforŵovat další pole sousedíĐí s touto Ŷově postaveŶou usedlostí? 

Ne. Nejdříve ŵusíte provést všeĐhŶǇ teraforŵaĐe, pak sŵíte stavět. 

Sŵíŵ si vǇďrat pole, které je ŵýŵ doŵáĐíŵ teréŶeŵ, použít Ŷa Ŷěj Ϭ lopat a pak použít zďǇlé lopatǇ 
zdarŵa Ŷa další pole? Tíŵto způsoďeŵ ďǇĐh ŵohl stavět Ŷa prvŶíŵ vǇďraŶéŵ poli. 

Ne. Neŵůžete použít zďǇlé lopatǇ zdarŵa ďez toho, aŶiž ďǇste skutečŶě teraforŵovali prvŶí vǇďraŶé pole 
Ŷa váš doŵáĐí teréŶ. To zŶaŵeŶá, že Ŷeŵůžete stavět Ŷa poli, které jste Ŷeteraforŵovali ďěhéŵ též 
akce, s výjimkou situace, kdy pouze stavíte. 

ϭ.Ϯ LopatǇ zdarŵa z ďoŶusů z kultů ;Fáze IIIͿ 



Sŵíŵ v tu Đhvíli přidat další dělŶíkǇ? Sŵíŵ stavět usedlost? 

Ne. Nejde o akci Teraformace a stavba. 

Na která pole sŵíŵ tǇto lopatǇ použít? 

Na jedŶo Ŷeďo víĐe polí, která příŵo Ŷeďo Ŷepříŵo sousedí s Ŷějakou vaší ďudovou. 

Viz také ϭ.ϳ BoŶusové svitkǇ a ϭ.ϯ Nepříŵé sousedství. 

ϭ.ϯ Příŵé a Ŷepříŵé sousedství 

Jaký je rozdíl ŵezi příŵýŵ a Ŷepříŵýŵ sousedstvíŵ, kdǇ se které používá? 

Přímé sousedství: sousedíĐí pole a pole spojeŶá ŵosteŵ. Používá se při zakládáŶí ŵěst, přestavďě 
usedlosti Ŷa oďĐhodŶí staŶiĐi ;určeŶí její ĐeŶǇͿ a zisku ŵaŶǇ za staveďŶí aktivitu soupeře. 

Nepřímé sousedství: pole která Ŷesousedí příŵo, ale je ŵožŶé je dosáhŶout za poŵoĐí plavďǇ. Používá 
se při teraforŵováŶí a stavďě a Ŷa koŶĐi hrǇ při udělováŶí ďodů za ŶejvíĐe propojeŶýĐh staveď. 

SpeĐiálŶí sĐhopŶosti trpaslíků a fakírů poskǇtují Ŷepříŵé sousedství pro účelǇ akĐe TeraforŵaĐe a stavďa 
a při závěrečŶéŵ ďodováŶí, ale ŶeŶí je ŵožŶé vǇužít při aplikaĐi lopat zdarŵa z ďoŶusů z kultů. 

ϭ.ϰ )isk eŶergie při staveďŶí aktivitě soupeře ve vašeŵ sousedství 

Co se staŶe, pokud získáŵ ϯ eŶergie, ale jseŵ sĐhopeŶ reálŶě získat pouze Ϯ? Musíŵ zaplatit dvěŵa 
body? 

Ne. Pokud nejste schopni získat veškerou ŶaďízeŶou eŶergii, platíte ďodǇ pouze za tu, kterou jste 
skutečŶě získali. V toŵto případě tedǇ zaplatíte jedŶíŵ ďodeŵ. 

Je ŵožŶé vzít si doďrovolŶě ŵéŶě eŶergie, aďǇĐh Ŷeplatit tolika ďodǇ? 

Ne, ŵusíte si vzít všeĐhŶo, Ŷeďo ŶiĐ. 

Můžu získat eŶergii, pokud vedle ŵýĐh ďudov staví Ŷěkdo poŵoĐí speĐiálŶí akĐe? 

AŶo. Pokud vedle vás staví spoluhráč, ať už prostředŶiĐtvíŵ jakékoli akĐe Ŷeďo výhodǇ, ŵáte Ŷárok Ŷa 
eŶergii. Pravidla toto siĐe zŵiňují jeŶ u akĐí č. ϭ a ϰ, ale ŵůže se to stát také Ŷapř. vǇužitíŵ akĐe č. ϳ. 

1.5 Posun v kultech 

Co je vǇžadováŶo pro dosažeŶí horŶího pole ;ϭϬͿ v kultu? 

Pro každé horŶí pole, kterého ĐhĐete dosáhŶout, ŵusíte ŵít založeŶo jedŶo ŵěsto. 

Je povoleŶo poslat do kultu šaŵaŶa, přestože Ŷejseŵ sĐhopeŶ popojít o tolik polí, kolik je v tu chvíli 

ďěžŶě ŵožŶé? 

Ano. 



Je ŵožŶé poslat šaŵaŶa do kultu, vrátit jej do své zásoďǇ a posuŶout se o jedŶo pole, pokud jsou 
všeĐhŶa čtǇři ŵísta pro šaŵaŶǇ plŶá? 

AŶo, toto ŵůžete provést vždǇ, ať už jsou tato čtǇři ŵísta plŶá či Ŷikoli. 

Viz také 1.10 Sled akcí. 

ϭ.6 )akládáŶí ŵěst 

Jak se zakládají ŵěsta? 

Město je autoŵatiĐkǇ založeŶo vždǇ, kdǇž vzŶikŶe skupiŶa alespoň čtǇř vašiĐh ďudov s Đelkovou 
hodŶotou alespoň sedŵ. Pokud je jedŶa z těĐhto ďudov Đhráŵ, stačí váŵ tři ďudovǇ, ale stále potřeďuje, 
ale jejiĐh Đelková hodŶota ďǇla alespoň sedŵ. JedŶa z préŵiovýĐh destiček tuto podŵíŶku sŶižuje Ŷa 
šest. Tíŵ, že si ji vezŵete, ŵůže dojít k založeŶí jedŶoho či víĐe ŵěst. 

Viz také 1.10 Sled akcí. 

1.7 Bonusové svitky 

Co se děje s ďoŶusovýŵi svitky v posledním kole? 

SvitkǇ, které poskǇtují ďodǇ při pasováŶí, tak čiŶí i v posledŶíŵ kole. V posledŶíŵ kole si při pasováŶí 
neberete nový svitek. 

Můžu použít svitek, který vǇlepšuje plavďu, ktǇž aplikuju lopatǇ zdarŵa z ďoŶusů z kultů? 

Ne, ďoŶusǇ z kultů se získávají ve fázi III, zatímco svitek funguje pouze ve fázi II (akce). 

1.8 Konverze 

Pokud získáváŵ víĐe eŶergie, Ŷež reálŶě ŵohu ;protože už je všeĐhŶa v třetí sféřeͿ, ŵůžu ji ďěheŵ 
tohoto proĐesu vǇŵěŶit Ŷa šaŵaŶǇ/dělŶíkǇ/peŶíze, aďǇĐh o Ŷi Ŷepřišel? Co kdǇž se to staŶe ŵiŵo ŵůj 
tah? 

Ne. Můžete ŵěŶit eŶergii Ŷa šaŵaŶǇ/dělŶíkǇ/peŶíze pouze ďěheŵ svého tahu, a to před Ŷeďo po akĐi, 
Ŷe ďěheŵ akĐe. ;Můžete to udělat také ďěheŵ závěrečŶého ďodováŶí.Ϳ 

ϭ.9 )ávěrečŶé ďodováŶí 

Můžu oďětovat eŶergii, aďǇĐh získal víĐe Ŷa peŶěz ďěheŵ závěrečŶého ďodováŶí? 

Ano. 

Můžu ďěheŵ ďodováŶí propojeŶýĐh ďudov získat ďodǇ za víĐe svýĐh oďlastí? 

Ne, každý hráč započítá pouze svou Ŷejvětší oďlast. 

1.10 Sled akcí 



Préŵiová destička "Oheň Ϯ" zŶaŵeŶá, že k založeŶí ŵěsta potřebuju budovy s celkovou hodnotou 

alespoň šest. Pokud jseŵ v kultu ohŶě Ŷa osŵičĐe a Ŷeŵáŵ klíč, ŵůžu si vzít tuto destičku a ŶajedŶou 
založit ŵěsto a použít takto získaŶý klič k posuŶu Ŷa desítku? 

AŶo, pokud je ŵěsto založeŶo tíŵto způsoďeŵ, získáváte klíč okaŵžitě a sŵíte jej použít k dosažeŶí 
políčka ϭϬ  v kultu ohŶě. 

Hraju za ŵágǇ a získáváŵ dvě destičkǇ. Můžu si vǇďrat pořadí, v jakéŵ je vǇhodŶotíŵ? Může to ŵít 
vliv při ďraŶí destičkǇ "Oheň Ϯ", podoďŶě jako v předĐhozíŵ příkladu. 

AŶo, ŵůžete efekt destiček vǇhodŶotit v liďovolŶéŵ pořadí. 

Hraju za teŵŶojedǇ a zakládáŵ ŵěsto poŵoĐí pevŶosti. Beru si destičku s ŵěsteŵ, ze které získáváŵ 
dva dělŶíkǇ. Může je okaŵžitě použít při koŶverzi dělŶíků Ŷa šaŵaŶǇ ;speĐiálŶí sĐhopŶost pevŶosti 
teŵŶojedůͿ? 

AŶo, destičku s ŵěsteŵ a speĐiálŶí sĐhopŶost pevŶosti ŵůžete vǇhodŶotit v liďovolŶéŵ pořadí. 

 

2. Schopnosti ras 

Ϯ.ϭ Stavďa tuŶelů ;trpaslíĐiͿ a let Ŷa koďerĐi ;fakířiͿ 

Můžu tǇto sĐhopŶosti použít Ŷa pole, které sousedí s Ŷěkterou z ŵýĐh ďudov? 

Ne, ŵůžete ji použít pouze tehdǇ, kdǇž se Ŷa Đílové pole Ŷejste sĐhopŶi dostat jiŶak. 

Můžu je použít od ďudovǇ, která Ŷesousedí s Đílovýŵ políčkeŵ, ale sousedí s Ŷíŵ jiŶá ŵoje ďudov? 

StejŶá odpověď, stále Ŷe. 

Můžu je použít Ŷěkolikrát ďěheŵ jedŶé akĐe TeraforŵaĐe a stavďa? 

Ne, pouze jedŶou. Fakíři s postaveŶou pevŶostí ŵohou přeskočit až dvě pole, ale pouze k dosažeŶí 
jedŶoho Đílového pole ;i kdǇž používají akĐi Ϯ lopatǇ zdarŵa za ϲ eŶergieͿ. 

Můžu je použít, aŶiž ďǇĐh Ŷa Đílovéŵ poli teraforŵoval Ŷeďo stavěl? 

Ne, musíte zahrát akci TeraforŵaĐi a stavďa a provést alespoň jedŶo z ŶiĐh. 

Můžu je použít k teraforŵaĐi jedŶoho pole víĐekrát ;ďěheŵ víĐe akĐíͿ, aďǇĐh získal víĐe ďodů? 

Ano, toto je povoleno. 

Pokud je ŵoje ďudova spojeŶa s políčkeŵ prostředŶiĐtvíŵ ŵostu, ŵůžu toto políčko přeskočit a 
dostat se Ŷa další, které je o ϭ dál? 

Ne. TuŶelǇ a let Ŷa koďerĐi, stejŶě jako plavďa, se začíŶá počítat od Ŷějaké vaší ďudovǇ, Ŷe od políčka 



dosažitelŶého přes ŵost. VšiŵŶěte si, že ŶejeŶ že Ŷeŵůžete stavět tuŶel pod políčkeŵ, které je 
dosažitelŶé díkǇ ŵostu, ale Ŷeŵůžete stavět tuŶel aŶi k Ŷěŵu ;protože je dosažitelŶé ŵosteŵ a tudíž 
příŵo sousedíĐíͿ. 

Viz také ϭ.ϯ Nepříŵé sousedství. 

Ϯ.Ϯ PůlčíĐi 

DostaŶu ďodǇ za zisk lopatǇ, přestože ji Ŷejseŵ sĐhopeŶ použít? 

Ne, lopatu ŵusíte použít, abyste za ni získali bod. 

2.3 Alchymisti 

SĐhopŶost pevŶosti: získáŵ eŶergii i za lopatu, kterou Ŷejseŵ sĐhopeŶ použít? 

Ne, lopatu ŵusíte použít, aďǇste za Ŷi získali Ϯ eŶergie. 

Ϯ.ϰ Mořské paŶŶǇ 

Při zakládáŶí ŵěsta ŵůžu přeskočit jedŶo pole řekǇ; žetoŶ položíŵ Ŷa řeku. Blokuje teŶto žetoŶ Ŷějak 
sousedství? Počítá se jako ďudova? 

Ne, Ŷepočítá se jako ďudova, ale jako ďěžŶé pole řekǇ, Ŷapř. pro účelǇ sousedství. Je ale považováŶo za 
součást ŵěsta. 

ChĐi založit ŵěsto za použití políčka řekǇ, které sousedí s jiŶýŵ ŵýŵ ŵěsteŵ ;které saŵozřejŵě 
Ŷesousedí s žádŶou částí ŵěsta, které ĐhĐi založitͿ. Co se staŶe? 

V toŵto případě Ŷeŵůžete založit ŵěsto při použití své speĐiálŶí sĐhopŶosti. 

2.5 Víly 

O pevŶosti se píše: "v každéŵ kole můžete jedŶou postoupit o Ϯ stupně na stupnici libovolného kultu 

(k postupu na stupeň ϭϬ však ŵusíte ŵít založeŶo ŵěsto)". Co znamená ta závorka? 

 

JedŶoduše to, že Ŷa desítku ŵůžete postoupit pouze tehdǇ, kdǇž ŵáte klíč. 
 

Sŵíŵ speĐiálŶí sĐhopŶost pevŶosti použít Ŷa posuŶ o jedŶa ve dvou růzŶýĐh kulteĐh? 

 

Ne, ŵusíte postoupit ;ŵaǆiŵálŶěͿ o dva v jedŶoŵ kultu. 
 

Ϯ.6 Oďři 
 

Sŵíŵ teraforŵovat svůj doŵáĐí teréŶ, Ŷeďo teréŶ Ŷa jiŶý Ŷež doŵáĐí? 

 

Ne. Deska oďrů říká, že sŵí použít dvě lopatǇ k teraforŵováŶí liďovolŶého ŶedoŵáĐího teréŶu Ŷa 
domáĐí. Neŵají žádŶé jiŶé ŵožŶosti jak teraforŵovat. 
 



VlastŶost pevŶosti: Đo zŶaŵeŶá "dosažitelŶé pole"? 

 

DosažitelŶé pole zŶaŵeŶá pole příŵo či Ŷepříŵo sousedíĐí s Ŷějakou vaší ďudovou. V toŵ je rozdíl oproti 
sĐhopŶi Ŷoŵádské pevŶosti, která vǇžaduje příŵé sousedství ;a ŶavíĐ zakazuje použití ŵostuͿ. 
 

2.7 Temnojedi 

 

DostaŶu dva ďodǇ, kdǇkoli použiju lopatu k teraforŵováŶí? 

 

Ne, dva ďodǇ dostaŶete pouze tehdǇ, kdǇž k teraforŵováŶí použijete šaŵaŶa, Ŷe za získáŶí lopatǇ 
jakýŵkoli jiŶýŵ způsoďeŵ. 
 

2.8 Okultisté 

 

Pravidla říkají, že se sŵíŵ posuŶout v kultu, kdǇkoli si soupeř vezŵe eŶergii díkǇ ŵé "staveďŶí 
čiŶŶosti". MǇslí se tíŵ také vǇlepšeŶí ďudovǇ? 

 

AŶo, ŵǇslí se tíŵ stavďa usedlosti Ŷeďo vǇlepšeŶí ďudovǇ. 


